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Statencommissie dd. 26 juni 2024. 
Jaarstukken 2023; Statenstuk 2024-14 
 
De bijdrage van Gertjan Zuur 
 
Allereerst een opmerking van procesmatige aard: Het accountantsverslag stond nog niet 
genoteerd bij de stukken, inmiddels wel. Het verslag van de Begeleidings Commissie 
Accountant staat op het statenportaal, waarbij gesproken is over de jaarrekeningcontrole met de 
accountant en ook bij het accountantsverslag hoort een erratum. Dus daar wil ik nog even 
aandacht voor vragen.  
 
Nieuwe bezems vegen schoon. Zo constateert onze fractie n.a.v. deze jaarrekening en de 
controle daarop. Een andere wijze van presenteren (van de reservemutaties wanneer deze 
afweken van de begroting) is het gevolg. Maar zeer transparant weergegeven, zodat ook 
daadwerkelijk kan worden vergeleken met voorgaande jaren. Het lijkt onze fractie relevant om 
dat ook de komende jaren zo te doen. Dit roept bij onze fractie wel de vraag op, of het vrijelijk 
mogen afwijken van reservemutaties van de begroting, of we dat willen vervolgen.  
 
Het resterende resultaat is wederom een forse afwijking van de begroting, ook na deze 
onvoorziene reservemutaties. De CDA-fractie staat voor een gedegen financieel beleid, en 
hoewel bij een deel van deze afwijkingen de invloed beperkt was, onderstrepen wij dat er actie 
moet volgen op aandachtspunt 1, het voorspellend vermogen. Ambities zijn goed, maar maak ze 
financieel wel realistisch. Maak werk van ‘backtesting’, wij hebben er weer een nieuw woord bij 
(betekenis: evalueer de afwijkingen ten opzichte van de begroting en trek daar lering uit voor 
toekomstige prognoses). Daarnaast zijn wij wel benieuwd naar de uitkomst van de ‘scan digitale 
bestuurskracht’ die dit jaar wordt uitgevoerd, indien gewenst. 
 
Wij hebben nog een paar vragen aan GS: 
- Momenteel is duurzaamheidsverslaglegging hot. Daar kunnen ook voordelen uit worden 

gehaald, zo lezen wij. De accountant adviseert over de duurzaamheidsverantwoording het 
gesprek aan te gaan met PS. Kunt u aangeven hoe u daar als college in staat en wat wij in dit 
kader wanneer kunnen verwachten?  

- Onze fractie is benieuwd of u als college al een weloverwogen keuze hebt gemaakt in het 
toepassen van de toerekening van rente aan het eigen vermogen en de voorzieningen. 

- Inzake het frauderisico: Wij hebben gelezen dat het college een frauderisicoanalyse heeft 
opgesteld, waarin frauderisico’s worden geïdentificeerd, en dat deze nog onderhanden is. 
Deze is niet gedeeld met PS. Zou u dat alsnog willen doen? En hoe geeft u uw 
verantwoordelijkheid vanuit de voorschriften ten aanzien van aandacht voor fraude vorm in 
relatie tot PS?  
 

Rest ons college en organisatie te bedanken voor het opstellen van deze stukken en het 
beantwoorden van alle technische vragen. 


